
  
Referat bestyrelsesmøde i SIG den 12. oktober 2022.  

Mødet afholdt i SIF på Krøyersvej. 
. 
Tilstede …………………………. Per Plesner-Jacobsen (PPJ), Hanne Leth (HL), Jesper Sørensen (JS), Ulrik Hesse (UH), Christian Toft (CT), Morten Samsøe Jacobsen (MSJ), 

Lisbet Elkær (LE) og Thorkild Pedersen (TP) 
Afbud……………...…………….. Linda Gry (LG), 
Referent………………………..  Thorkild    
 

# Punkt Diskussion/beslutning Ansvarlig og 
deadline 

1 Godkendelse af referat. 
Beslutning 

Referat fra bestyrelsesmødet den 29. august 2022 godkendt. 
  

Christian 

2 Formanden orienterer Formanden bemærkede at trods SIG direkte henvendelse til politikere og ledende administrative personale, ses 
der ikke afsat midler til styrketræning faciliteter i kommende budgetperiode. Der udspandt sig en dialog om 
værdien af den SIG betalte IDAN undersøgelse i Gentofte om behov for styrketrænings faciliteter.  
Formanden redegjorde for seneste formandsmøde i Facilitetsudvalget (se punkt 4d). 
 

Morten 

3 a Emner til drøftelse 
 
Dialog og beslutning 

Demokrati i foreningerne. 
• Den af GK udarbejdet folder vedr. ”Demokrati i Foreningerne, Gentofte 2022 ”, med gode råd og 

henstillinger til foreningerne i Gentofte Kommune, er drøftet.  
SIG støtter op om budskabet og henstiller til foreningerne i Gentofte at drøfte og ”take-action” på emnet. 
 
Desuden foreslår SIG bestyrelse som supplement til den trykte folder  
 
”SIG vil anbefale foreninger at foretage årlige medlemsundersøgelser, som giver alle medlemmer 
mulighed for at bidrage til forbedringer af klubmiljø og forslag til udviklingspunkter. Det kunne evt. ske 
ved selvstændigt udarbejdede spørgsmål, eller benytte portaler som  https://www.players1st.dk/” 

 

alle 

 b 
 
info 

Budgetaftale 2023 – 2024. 
• Den meget omfattende Budgetaftale vedr. GK økonomiske dispositioner i 2023/2024 er drøftet. 

Det er med undren og skuffelse konstateret at SIG betydelige arbejde og økonomiske dispositioner vedr. 
IDAN undersøgelse om nye styrketræning facilitete,r ikke har medført at emnet Styrketræning er 

Alle  



prioriteret i GK budget for årene 2023/24. Den samlede kommunalbestyrelse har ikke som ønsket af SIG 
prioriteret emnet. 

 
• Det kan heldigvis konstateres at søgbare puljer inden for fritid fortsat har fået tilført betydelige ressourcer 

som kan søges af foreninger og deres medlemmer. 
 

• Der er i budget-perioden afsat 100.000. årligt til træner uddannelse i foreningerne. 
Ellers er der afsat penge til renovering af kunststofbaner, renovering af Kildeskovhallens 50 meter bassin 
og til fortsat projektering af nye faciliteter Kildeskovhallen. 
Desuden ses der ingen info om Palladium projektet som med nogen rette kunne forventes igangsat ultimo 
2022. SIG vil spørge ind til hvorvidt tidligere bevilgede budget er tilstede eller hvorvidt projektet er 
udskudt. 
 

 c. 
 
dialog  

Gentofte mødes 2022 i Byens Hus. 
• SIG har drøftet sin eventuelle fremtidige rolle i dette tilbagevendende årlige arrangement. 

SIG ser sig selv som medvirkende til udvælgelse og arrangerenaf  emner i plenum. Emne kunne være 
Ø Etik i en IT verden¨ 
Ø Demokrati i foreninger (opfølgning på drøftelserne i Folkeoplysningsudvalget og i KUF) og i SIG. 
Ø Andet ? 

 
SIG bestyrelse kan ikke se sig selv med en selvstændig stand/udstilling og lign ved arrangementet. 

 
• Per (PPJ) kommer med en sammenfatning af Gentofte Mødes 2022. 

 

Alle 

 d 
 
dialog 

Foreninger VS skoler. 
• GVI har problemer og dialog med GVHåndbold  og med Bakkegårdsskolen, idet GVI og dets medlemmer 

ofte kommer til rodede faciliteter ligesom skolens børn ofte ødelægger eller beskadiger faciliteter, ex. net 
på mål og lign.    
GVI efterlyser indsigt i retningslinjer for skolers brug af forenings- og andre faciliteter. 
Jesper (JS) vil rette henvendelse til Fritid/Stig Eiberg for at se på muligheder. 
 

• Desuden vil Jesper spørge ind vedr. individuelle unges spontane og ikke organiserede brug og 
tilstedeværelse i faciliteterne, hvilket flere gange har været et stort problem. Unges ikke planlagte brug 
hindrer jævnligt planlagte foreningsaktiviteter når ungen ikke vil forlade faciliteten på foreningers 
opfordring. Retningslinjer efterspørges. 

Jesper 

 E 
 
beslutning 

SIG Hjemmesiden 
• Enkelte SIG bestyrelsesmedlemmer har ikke sin foto/profil skrevet på SIG hjemmesiden. 

Pgl. vil sørge for at hjemmesiden opdateres. 

Linda 



 f  (uden for dagsorden) 
 
 
dialog og beslutning 

Administrativt bøvl i foreningslivet.  
• Info og anmodning fra Fritid/Stig Eiberg. 

(Stig skriver) Den 30. september udgav Kulturministeriet (KUM) en rapport om administrativt bøvl i 
foreningslivet (Sammenfatning af resultater fra spørgeskemaundersøgelse om Foreningers Bureaukratiske 
byder (kum.dk), men KUM har selv angivet, at den ikke er repræsentativ. 
Det vil Kommunernes Landsforening (KL) gerne råde bod på, og alle kommuner er derfor blevet bedt om at 
forholde sig til det administrative bøvl, vi udsætter jer for. Jeg har fundet det meste rigtigt at henvende 
mig til jer, før jeg besvarer de mange spørgsmål, da det ellers igen vil være ikke-repræsentativt. 
Jeg ved, at jeg derfor påfører jer endnu en byrde, men i håbet om at vi til sidst ender et bedre sted end nu, 
så får i den alligevel"#$% 
Jeg skal besvare undersøgelsen senest d. 28. oktober, så jers svar skal vær lidt inden da. 

 
• SIG har drøftet emnet. Ulrik (UH) udarbejder skrivelse til Fritid/Stig.  

 

alle 

4 
a 
 
b 
 
 
 
 
c 
 
 
 
 
 
 
 
d 
 

Kort nyt fra udvalgene 
Info  
 
info 
 
 
 
 
info 
 
 
 
 
 
 
 
info 

a: Folkeoplysningsudvalget. 
• Folder Bæredygtigt foreningsliv, et inspirations katalog blev udleveret til SIG bestyrelse. 

 
b: Klubrumspuljen. 

• Bestyrelsen fik en redegørelse fra seneste møde i Klubrumspuljen. 
Der var ansøgninger fra foreninger på 2,2 mio. kroner. 
Der var og blev givet tilsagn om støtte på 894.000 kroner. 

 
c: Monitoreringsudvalget 
Monitorering af inde faciliteter fungerer ikke. Kameraer er opsat og fungerer, men data program til bearbejdning 
af indhentede data fungerer ikke. Ny medarbejder fra Lyngby Kommune er hyret ind til at få systemet i drift. 
Desuden prioriteres et 4K (4 kommuners) samarbejde hvor der udvikles og udveksles på området. 
Emnet ligger på (Kasper Nommesen leder af administrationen GKI og Halvagt KH) skrivebord. Emne afventer udspil 
derfra. 

 
d: Facilitetsudvalget 
(MSJ) redegjorde under punkt 2 grundigt for det sidste formandsmøde i Facilitetsudvalget. 
Der henvises til medsendte referat fra mødet, se nedenfor. 
Som supplement til referatet kan oplyses at GK på energiforbrug området opererer med 4 situationer hvor 
henstilling til begrænset forbrug jfr. mails fra Fritid er kategori 1, og nedlukning af faciliteter er kategori 4. 
Forbruget af el/gas vurderes løbende og yderligere restriktioner kan komme på tale. 
 

 
Jesper 
 
 
Lisbet 
 
 
 
 
Ulrik 
 
 
 
 
 
 
Morten 



5 Kommende SIG 
bestyrelsesmøder m.v. til 
info 

Næste bestyrelsesmøde tirsdag den 5. dec. 2022 i GVI, Mosebuen 28 B, 2820 Gentofte. 
 
Kommende events: 
 

Thorkild 

6 Eventuelt 
info 

Grønt råd. 
• SIG samarbejder når emnet er sport og faciliteter. 

 
Gentofte Liv. 

• Drives primært af 2 maget aktive medlemmer Martin? Og Thomas Strøbøk. 
Der bør udarbejdes skrivelse om hvem er? og formål med Gentofte Liv. 
 

Morten 
 
 
 
Morten 

  


